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SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 2 

 

  

§ 1   

Val av justerare och dag för justering  

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Ann-Katrin Åslund 
(FP) och vice ordf Ornina Younan (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras den 19 

mars 2014. 

 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

den 30 januari 2014 justerades den 5 februari 2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 

 

 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 3 

 

  

§ 2   

Remissvar - ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn 
samt kontroll av receptfria läkemedel 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd gällande förslag från socialnämnden om ändrade 

riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn samt för kontroll av vissa 

receptfria läkemedel. 

Förvaltningen är positiv till förslaget. De ändrade riktlinjerna ger en 

tydlig struktur i stadsdelarnas tillsynsarbete. Det är också positivt om 

möjlighet till kontrollköp kan återinföras. I och med att kommunen är 

tillsynsmyndighet för märkning av tobaksvaror har tillsynsarbetet 

blivit mer omfattande. Vid de tillfällen som märkning kontrolleras bör 

det stå i riktlinjerna att tillsyn ska göras av två personer.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 februari 2014. 

Dnr 895-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång  

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

  __________________ 
 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 4 

 

  

§ 3  

Anmälan av genomförd upphandling av Mark- och 
parkskötsel 2013, dnr 2.2.1-212/2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar lägga ”Upphandlingsrapport och beslut 

om tilldelning av kontrakt för mark- och parkskötsel till handlingarna. 

 
Ärendet 

Rapport om genomförd upphandling av mark- och parkskötsel för 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnds ansvarsområde samt beslut om 

tilldelning av kontrakt till vinnande anbudsgivare Svensk Markservice 

Aktiebolag, organisationsnummer 556420-4823. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 december 2013. 

Dnr 212-2013-2.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 5 

 

  

§ 4   

Ansökan om statsbidrag för verksamheten personligt 
ombud  

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ansöker, hos Länsstyrelsen i 

Stockholm, om statsbidrag för 2014 avseende verksamheten 

personligt ombud.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar.  

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har en heltidstjänst som personligt 

ombud för vilken statsbidrag, efter ansökan till länsstyrelsen, utgår 

med 302 400 kr.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 februari 2014. 

Dnr 96-2014-6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 6 

 

  

§ 5   

Ansökan om medel för fortsatt verksamhet på servicehusen 
i Spånga-Tensta 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beviljar fyrtiofemtusen kronor (45.000 kr) till 

samverkansgruppen PRO-SPF för verksamhet inom äldreomsorgen år 

2014. 

 
Ärendet 

Samverkansgruppen PRO-SPF ansöker om bidrag för fortsatt 

verksamhet inom äldreomsorgen i Spånga-Tensta. Verksamheten 

bedrivs på äldreboendena genom den så kallade ”Guldkanten”, och på 

servicehusen i form av trivselträffar i samlingssalarna samt genom 

heldagsutflykter. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 januari 2014. 

Dnr 55-2014-5.4. 

 
Beslutsgång 

Stadsdelsnämnden beslutade i enlighet med M+ FP:s förslag.  

 

Ordförande Ann-Katrin Åslund (FP) anmälde jäv och lämnade 

lokalen.  

 

Vise ordföranden Ornina Younan (S) trädde in som ordföranden. 

 

  _______________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 7 

 

  

§ 6   

Anmäla av medborgarförslag att stoppa försäljningen av 
fyrverkerier och smällare till privatpersoner 

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om att stoppa försäljning av fyrverkerier och 

smällare till privatpersoner. 

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att stoppa försäljning av 

fyrverkerier och smällare till privatpersoner. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 februari 2014. 

Dnr 1-2014-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 8 

 

  

§ 7   

Anmälan av medborgarförslag om "Lokal demokrati - 
medborgare ska bli mer delaktiga i den politiska processen". 

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om lokal demokrati – medborgare ska bli mer 

delaktiga i den politiska processen. 

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om lokal demokrati – 

medborgare ska bli mer delaktiga i den politiska processen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 februari 2014. 

Dnr 70-2014-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 9 

 

  

§ 8   

Redovisning av verksamheten med personligt ombud 2013 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

årsredovisning av verksamheten för personligt ombud 2013 och 

överlämnar den till Länsstyrelsen i Stockholms län.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar.  Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har en 

heltidstjänst som personligt ombud för vilken statsbidrag, efter 

ansökan till Länsstyrelsen, kan utgå. Inför beslut om statsbidrag för 

2014 begär Länsstyrelsen att stadsdelsnämnden lämnar in en 

redovisning av hur verksamheten har bedrivits under det gångna året. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 februari 2014. 

Dnr 95-2014-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Derya Uzel (MP) lade för MP fram ett särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

I handlingarna nämns att ombuden har samtal med närmaste chef och 

vid speciella situationer togs det upp i ledningsgruppen. Tanken med 

ombud var att hjälpa individen men också att visa behov och brister 

på strukturplanet. Detta verkar saknas. 

Vi i Miljöpartiet undrar om det finns någon strukturell 

återrapportering för verksamheten med personligt ombud? Hur följs 

verksamheten upp?” 

 

 

  __________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 10 

 

  

§ 9   

Kvalitetsgarantier för nämndens verksamheter 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner enheternas kvalitetsgarantier. 

 
Ärendet 

Förvaltningens enheter har utarbetat kvalitetsgarantier. Med 

utgångspunkt i enhetens verksamhetsplan väljer verksamheten ut de 

åtaganden som är intressanta att kommunicera med brukaren och 

andra utomstående. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 februari 2014. 

Dnr 111-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 11 

 

  

§ 10   

Brukarundersökning inom äldreomsorgen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger Brukarundersökning inom äldreomsorgen 

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har sammanställt en brukarundersökning inom 

äldreomsorgen för 2013. 

Dnr 945-2013-7. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl.(FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Ornina Younan (S) m.fl lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Stadens brukarundersökningar är ett viktigt instrument i 

kvalitetsutvecklingen av stadens verksamheter. Det är glädjande att 

det inom många områden finns tydliga förbättringar. 

Undersökningen visar att det är en utmaning för kommunala 

verksamheten i stadsdelen att uppnå samma brukarnöjdhet som flera 

av de privata verksamheterna 

Två områden finns det anledning att extra noggrant analysera och 

arbeta vidare med för att öka nöjdheten. Det handlar om utevistelse 

och maten. När analysen är gjord och plan finns framtagen ser vi fram 

emot att nämnden får information om vilka åtgärder som vidtagits.      

 

                                                 ____________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 12 

 

  

§ 11   

Brukarundersökning - personer med funktionsnedsättning  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger Brukarundersökning inom 

funktionsnedsättning till handlingarna. 

 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har sammanställt en brukarundersökning inom 

funktionsnedsättning för 2013. 

Dnr 946-2013-7. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 13 

 

  

§ 12   

Enheternas verksamhetsplan 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner enheternas verksamhetsplaner. 

 
Ärendet 

Samtliga enheter har inför verksamhetsåret 2014 tagit fram 

verksamhetsplaner. Enheternas verksamhetsplaner grundar sig på de 

styrsignaler som synliggörs genom kommunfullmäktiges budget 2014, 

nämndens verksamhetsplan 2014, stadens övriga styrdokument, 

tillämplig lagstiftning och brukarnas förväntningar och synpunkter. 

Utifrån dessa styrsignaler har enheterna formulerat åtaganden, 

medarbetaråtaganden, arbetssätt och uppföljningsmetoder för att 

tydliggöra vilka resultat de ska åstadkomma för att närma sig de 

önskvärda tillstånd som uttrycks i nämndmålen för 2014. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 februari 2014. 

Dnr 109-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 14 

 

  

§ 13   

Anmälningsärende avseende ansökan om tillstånd till spel på 
värdeautomater 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner remissvar till Lotteriinspektionen 

gällande spel på värdeautomater.  

 
Ärendet 

Tillstånd att anordna spel på värdeautomater lämnas av AB Svenska Spel. 

Det är Lotteriinspektionen som ansvarar för tillsynen av värdeautomaterna. 

Förvaltningen som är remissinstans till Lotteriinspektionen har möjlighet att 

yttra sig i varje enskild ansökan gällande tillstånd till spel på värdeautomater 

Förvaltningen har inget att erinra i de ansökningar som inkommit. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 februari 2014. 

Dnr 106-2014-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 15 

 

  

§ 14   

Inkomna synpunkter och klagomål inom förskolan januari-
december 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att anmälan om inkomna klagomål, 

synpunkter och beröm inom förskolan för perioden januari-december 

2013 läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt beslut i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 2008-06-12 ska inkomna 

synpunkter och klagomål inom förskolan regelbundet anmälas till 

nämnden. Spånga-Tensta har under 2013 bedrivit förskoleverksamhet på 

36 förskolor för ca 1950 barn. Det har under perioden 2013-01-01-2013-

12-31 inkommit totalt 128 stycken klagomål, synpunkter eller beröm 

fördelat på stadsdelens 36 förskolor. Av dessa 128 var 37 stycken beröm, 

14 stycken var synpunkter och 77 var klagomål. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 februari 2014. 

Dnr 105-2014-1.2.3. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 16 

 

  

§ 15   

Lokala brottsförebygganderådets protokoll 2013 och 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 28 november 2013 och 

den 24 januari 2014 till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från Brottsförebyggande rådets sammanträde den 28 

november 2013 och den 24 januari 2014 anmäldes.  

Dnr 239-2013-1.1. och Dnr 43-2014-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 17 

 

  

§ 16   

Lokala pensionärsrådets protokoll 2013-2014  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 5 december 2013 och den 

16 januari 2014 till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 5 december 2013 

och den 16 januari 2014 anmäldes.  

Dnr 72-2014-1.1 och Dnr 25-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Rättelse av sakfel i protokollet från den 16 december 2013 anmäldes 

(bilaga 2) 

 

  _________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 18 

 

  

§ 17   

Protokoll för lokala rådet för funktionshinderfrågor 2013-
2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 16 december 2013 och 

den 27 januari 2014 till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från funktionshinderfrågor sammanträde den 16 december 

2013 och den 27 januari 2014 anmäldes.  

Dnr 67-2014-1.1 och Dnr 26-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 19 

 

  

§ 18   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
januari och februari 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 20 

 

  

§ 19   

Information, kurser och konferenser 

Ingen information rapporterades.  

 

______________________ 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 21 

 

  

§ 20  

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse anmäldes av Derya Uzel (MP): Miljöpartiet vill ha en 

redogörelse om det finns några strukturella återrapporteringar för 

verksamheten med personligt ombud samt hur verksamheten följs 

upp? 

 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 20) 

 

  ___________________ 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 22 

 

  

§ 21   

Svar på remiss om förslag till strategi för att motverka 
hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019. 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 

 
Ärendet 

Spånga- Tensta stadsdelsnämnd har fått en remiss från 

kommunstyrelsen avseende förslag till strategi för att motverka 

hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019. 

Stockholms stad har tagit fram en hemlöshetsstrategi, som en 

inriktning för fortsatt arbete för att motverka hemlöshet. Det 

förebyggande arbetet anges som särskilt viktigt. Målet för den 

enskilde är ett eget boende och alternativet är att hitta så 

stadigvarande boendelösningar som möjligt. Att hemlösa får en egen 

försörjning och sysselsättning är viktiga komponenter för att 

framgångsrikt motverka hemlöshet. Samverkan med andra huvudmän 

såsom intresseorganisationer, kommunala och privata bostadsbolag 

lyfts fram som viktigt. Förvaltningen välkomnar strategin och ställer 

sig bakom förslaget, samt lämnar synpunkter. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 februari 2014. 

Dnr 896-2013-1.5.1. 
 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl.(FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

 

 

 

 

 

 

      forts… 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 13 MARS 2014 

BLAD 23 

 

  

forts § 21 

 

”Särskilt uttalande 

Vi välkomnar detta viktiga dokument i arbetet mot hemlöshet. 

Strategin visar att Stockholm har höga ambitioner för att minska 

hemlösheten. Kartläggningarna som socialförvaltningen genomför 

vartannat år visar också att antalet hemlösa personer minskar.  
Det är bra att socialnämnden valt att ta fram en hemlöshetsstrategi 

som ska gälla i fem år. Det innebär att Stockholms stads arbete mot 

hemlöshet får en långsiktig och målmedveten strategi. De 

övergripande målen i strategin kommer att skapa enhetlighet för 

arbetet i stadsdelarna. Hemlöshetsstrategin blir dessutom ett stöd på 

vägen mot ett mer evidensbaserat arbete mot hemlöshet. Det är också 

positivt att strategin särskilt fokuserar på utsatta grupper såsom 

barnfamiljer och unga vuxna.” 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ornina Younan m.fl. (S) Jonas Ljungstedt m.fl (V), 

Derya Uzel (MP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Arbetet mot hemlöshet är viktigt. Att bekämpa vräkningar, se till att 

antalet hemlösa minskar och att de hemlösa får stabila och varaktiga 

boende är mycket angeläget. De övergripande målen i strategin mot 

hemlöshet är bra. Barnperspektivet ska alltid finnas med. Det ska råda 

nolltolerans mot vräkning av barnfamiljer.  Går det inte att stoppa en 

vräkning i något enstaka fall måste hög beredskap finnas för att ge 

familjen andra stödinsatser som de då förmodligen är i behov av.  

Men att stoppa vräkningen av barnfamiljer kommer inte att innebära 

att problemet med bostadslösa barnfamiljer försvinner. 

Tidiga signaler om risk för vräkning måste komma fram till rätt 

instans inom kommunen. Det gäller alla som är i farozonen, inte bara 

barnfamiljer. För de som är beroende av försörjningsstöd och som 

socialtjänsten anser bor i för stor och dyr lägenhet kan det behövas 

matchningshjälp för att hitta lämplig lägenhet.   

Många av de personer som är hemlösa tillhör kategorier som 

socialtjänsten har ansvar för. Men antalet bostäder som byggs, 

hyresnivån på lägenheterna, godkännande av hyresgäster, det bestäms 

inte av socialtjänsten. Folk med begränsade ekonomiska resurser kan 

inte komma i fråga som hyresgäster på dagens bostadsmarknad, ännu 

mindre skaffa sig kapital för att köpa sig en bostadsrätt.   

 

      

 

                         forts… 
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forts § 21 

 

De hyresnivåer som socialtjänsten i dag godkänner som högsta hyra 

för olika hushållskonstellationer är så låga att många 

försörjningsstödstagare inte får försörjningsstöd till hela hyran.  

Samtidigt är det mycket svårt att bli godkänd som hyresgäst hos en ny 

värd – ofta även hos samma som man redan hyr av - trots att man vill 

byta till billigare.  Dessutom har hyresnivåerna för 

andrahandsboenden skjutit i höjden sedan hyressättningen för dessa 

blivit i stort sett fri. 

För många som har undermåliga bostadsförhållanden är problemet att 

de inte har kommit in på bostadsmarknaden överhuvudtaget.  Detta 

gäller för både barnfamiljer och ensamstående.  De bor t.ex. 

inneboende hos vänner eller hyr i andra hand.  

Hemlöshet och bostadslöshet går inte att lösa genom de medel som 

socialtjänsten har till sitt förfogande.  Lösningen är i stället en helt 

annan bostadspolitik än vad den borgerliga alliansen driver.” 

 

 

 

  ___________________ 
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§ 22   

Svar på remiss Remiss om fossiloberoende organisation 
2030 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 
Ärendet 

I kommunfullmäktiges budget för 2013 fick kommunstyrelsen i 

uppdrag att utreda förutsättningarna, möjligheterna och kostnaderna 

för att stadens egen organisation blir fossilbränsleoberoende 2030.  

Stadsledningskontoret har tagit fram en rapport där en analys gjorts 

över hur stor klimatpåverkan som stadens verksamheter och 

upphandlingar ger upphov till. De verksamheter och varugrupper som 

bedömts ha störst påverkan på klimatet har identifierats och förslag på 

åtgärder som på sikt kan minska denna påverkan har tagits fram.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2014. 

Dnr 957-2013-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl. (FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan m.fl. (S) Derya Uzel (MP), Jonas 

Ljungstedt m.fl. (V) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M:s förslag. 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), 

ledamöterna Jonas Ljungstedt (V), Anna Jonazon (S), Rune Olofsson 

(S) Derya Uzel (MP) och Ifrah-Degmo Mohamed (V) till förmån för 

eget förslag. 

 

 

 

 

                         forts… 
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forts § 22 

 

 

”Förslag till beslut 

- att uppdra förvaltningen att ta fram en kostpolicy som omfattar 

klimatutsläpp från livsmedel.  

- att anta ett mål om minskat svinn av mat samt ett mål om nära 100 

procents insamling av matavfall.  

- att i övrigt anföra:  

 

Utredningen visar på att stadens förutsättningar för att bli 

fossiloberoende i stort vilar på vad andra aktörer i samhället gör för 

förändringar i riktning att bli fossilfria, samt att politiska  

beslut om mål för år 2030 genomförs enligt plan. Stadens beroende av 

omvärlden är tydligt, men det finns all anledning att vidta de åtgärder 

som ligger inom förvaltningens rådighet.  

Fortums mål om att bli klimatneutrala senast år 2030 innebär att 

stadens fjärrvärme är fossiloberoende, men energieffektiviseringar är 

fortsatt viktiga för att minska behovet av biobränsle som kommer att 

bli en bristvara framöver. Även byte till lågenergibelysning i 

utbildningslokalerna bör tas med i förvaltningens uppdrag då många 

utbildningslokaler idag har en äldre modell av belysning som drar 

mycket el. Elen som köps in är idag miljömärkt och har därmed inget 

eller måttliga utsläpp av koldioxid, men det finns ett stort värde såväl 

miljömässigt som ekonomiskt att minska onödig elkonsumtion.  

För utbildningsförvaltningen är inköp och hantering av livsmedel ett 

viktigt bidrag för stadens sammanlagda arbete till en 

fossilbränsleoberoende organisation. Det handlar främst om  

att köpa in livsmedel med totalt sett låg klimatpåverkan. En minskad 

andel av kött är mycket viktigt. Det är även betydelsefullt att minska 

svinnet av mat i alla led samt att samla in det svinn som väl uppstår 

för rötning till biogas.  

Utbildningsförvaltningen bör därmed fokusera på att ta fram en 

kostpolicy som omfattar klimatutsläpp från livsmedel, anta ett mål om 

minskat svinn av mat samt anta ett mål om nära 100 procents 

insamling av matavfall. Utöver detta är det fortsatt viktigt att minska 

behovet av uppvärmning och el i utbildningsförvaltningens lokaler 

genom energieffektiviseringar och byte av belysning. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

  __________________ 
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§ 23   

Svar på skrivelse om redovisning av pilotprojektet sociala 
insatsgruppen i stadsdelsnämnden. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen. 

 
Ärendet 

Awad Hersi, Derya Uzel, Stephan Gullberg (MP) har i en skrivelse till 

stadsdelsnämnden föreslagit att det borde göras en utvärdering av 

pilotprojektet sociala insatsgruppen i stadsdelsnämnden. Ett 

huvudsyfte för den sociala insatsgruppen var att minska rekryteringen 

till kriminella nätverk och ge stöd till avhoppare från dessa kriminella 

grupperingar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 februari 2014. 

Dnr 743-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________ 
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§ 24   

Svar på skrivelse beträffande ungdomsgård i Hjulsta 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen fick av nämnden den 9 december i uppdrag att 

bereda en skrivelse om att starta upp en ungdomsgård i Hjulsta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 februari 2014. 

Dnr 906-2013-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ornina Younan m.fl. (S) Jonas Ljungstedt m.fl (V) 

lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi anser att det är viktigt med mötesplatser för ungdomar i alla våra 

stadsdelar, och en ungdomsgård eller liknande i Hjulsta ser vi som en 

angelägen åtgärd. Hjulstaskolans fokusering på kunskap ska inte 

ställas i motsättning till organiserad fritidsverksamhet för ungdomar. 

Kunskapsuppdrag är något som alla skolor har.” 

 

  ____________________ 
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§ 25   

Kommunala uppföljningsansvaret för ungdomar 16-19 år, 
yttrande över rapport från Stadsrevisionen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

revisionsrapporten. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stadsrevisionen genomförde under 2013 en granskning av det 

kommunala uppföljningsansvaret. Granskningen visar att mycket har 

förbättrats sedan förra inspektionen. Enligt revisionskontoret kvarstår 

dock att fortsätta utveckla den lokala samverkan mellan jobbtorgen och 

stadsdelarna, på vilket sätt stadsdelarna kan bidra, samt att 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden bör planera för en 

uppföljning och utvärdering av de insatser som ges.  
Förvaltningen kommer att genomföra förbättringsåtgärder utifrån 

rapporten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 februari 2014. 

Dnr 871-2013-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 26   

Ensamkommande flyktingbarn, yttrande över rapport från 
Stadsrevisionen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

revisionsrapporten. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Revisionskontoret har granskat stadens mottagande av 

ensamkommande flyktingbarn hos arbetsmarknadsnämnden,  

socialnämnden, överförmyndarnämnden samt stadsdels-nämnderna 

Farsta och Spånga-Tensta. Granskningen visar att det bland annat 

finns brister i samverkan och det framkommer även behov av en 

förbättrad helhetssyn när det gäller information och uppgifter om 

ensamkommande barn och unga.  

Förvaltningen kommer att genomföra förbättringsåtgärder utifrån 

rapporten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 februari 2014. 

Dnr 922-2013-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 27   

Svar på skrivelse från Miljöpartiet gällande barn i behov av 
särskilt stöd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lämnar svar på skrivelsen i enighet med 

tjänsteutlåtandet. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden gav vid sitt sammanträde den 12 december 2013 

förvaltningen i uppdrag att svara på inkommen skrivelse angående 

förutsättningarna för barn i behov av särskilt stöd inom förskolan.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 februari 2014. 

Dnr 904-2013-4.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 28   

Ansökan om bidrag för fortsatt verksamhet med 
Trygghetsringning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beviljar föreningen Spånga Trygghetsringning ett 

bidrag om fyrtiofemtusen kronor (44.000 kr) för 2014.  

 
Ärendet 

Föreningen Spånga Trygghetsringning bedriver sedan 1999 

verksamhet i stadsdelen. Verksamheten fungerar årets alla dagar och 

är trygghetsskapande både för de äldre och för deras närstående. 

Verksamheten har idag cirka 65 ensamboende äldre som är anslutna 

och 65 personer som i team om två ansvarar för verksamheten varje 

dag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 januari 2014. 

Dnr 71-2014-7.  

 
Beslutsgång 

Stadsdelsnämnden beslutade i enlighet med M+ FP:s förslag.  

 

Ordförande Ann-Katrin Åslund (FP) anmälde jäv och lämnade 

lokalen.  

 

Vise ordföranden Ornina Younan (S) trädde in som ordföranden. 

 

  _______________ 
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§ 29  

 
Patientsäkerhetsberättelser 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger patientsäkerhetsberättelserna till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den första mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas 

tillgänglig för den som önskar ta del av den.  

Patientsäkerhetsberättelser för 2013 biläggs detta ärende för  

Elinsborg och Linnean (entreprenad Kavat Vård AB)  Fristad Vård 

och Omsorgsboende (entreprenad Vingslaget Omsorg AB ), Fristad 

servicehus (entreprenad Attendo) och Tensta servicehus (kommunal 

regi). 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 februari 2014. 

Dnr 104-2014-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________ 
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§ 30   

Svar på skrivelse om akut boende och hemlöshet i Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen. 

 
Ärendet 

Svar på frågor från Awad Hersi, Derya Uzel, Tomas Beer och Stephan 

Gullberg (MP) angående det akuta boendet och hemlösheten i 

Spånga- Tensta stadsdelsnämnd. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2014. 

Dnr 905-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 31   

Anmälan av tjänstemannabeslut anmälningskategori B 2013-
07-01 - 2013-12-31 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt gällande delegationsordning ska tjänstemannabeslut som hör 

till anmälningskategori B anmälas med vissa tidsintervaller. Besluten 

ska anmälas i form av datalistor som hålls tillgängliga vid nämndens 

sammanträden. 

 

Förvaltningen anmäler tjänstemannabeslut i följande ärendegrupper: 

 

 Vårdnadsbidrag under perioden 2013-07-01 – 2013-12-31. 

 Beslut om avsteg från Stockholms stads köregler.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 februari 2014. 

Dnr 94-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 32   

Anmälan av medborgarförslag om att förhindra bilkörning 
på gångvägar kring Spånga IP 

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om att förhindra bilkörning på gångvägar kring 

Spånga IP. 

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att förhindra bilkörning på 

gångvägar kring Spånga IP. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 februari 2014. 

Dnr -139-2014-1.2.4 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 33   

Månadsrapport för februari 2014. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapport för februari 2014.  

 
Ärendet 

 Stadsrevisionens bedömning är att verksamheten under 2013 har 

bedrivits ändamålsenligt och att bokslut och räkenskaper är i allt 

väsentligt rättvisande.  

 Förvaltningens arbete med budget 2015 med inriktning 2016-2017 

pågår. 

 Vårdgivare och utförare inom verksamhetsområdet Individ- och 

familjeomsorg har fått tillgång till den nya applikationen 

ParaDifo. 

 Stadens nya ersättningssystem för tidsrapportering inom hemtjänst 

har startat. 

 Stadsdelarna i västerort har som första region i staden påbörjat 

arbetet med att samordna anhörigstödet. 

 Avdelningen för äldre och funktionsnedsättning har analyserat 

enheternas resultat av stadens brukarundersökning. 

Handlingsplaner kommer att upprättas. 

 Förvaltningen har tagit fram en broschyr till föräldrarna med barn 

inom förskolan i Spånga-Tensta med information om platser, 

öppettider med mera.  

 Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,76 

procent sjukfrånvaro för den senaste 12 månadersperioden. Det är 

nedgång jämfört med tidigare. 

 Förvaltningen prognostiserar en budget i balans både före och 

efter resultatöverföring, Inga prognostiserade budgetavvikelser 

mellan verksamhetsområdena. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

Dnr 152-2014-1.2.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________ 


